

# 一园 One Park

开放时间: 4月至10月6:00-22:00, 11月至次年3月6:00-21:00  
Opening Hours: April-October (6:00-22:00), November-March next year (6:00-21:00)



## 情侣园 Lovers Garden

建成于1995年, 是在原药园基础上改建而成, 是南京著名的婚庆文化主题园。情侣园位于紫金山下玄武湖畔的“山水之间”, 遍布精致的植物景观, 花开四季, 处处充满生机, 非常值得即将步入婚姻殿堂的爱人在此留下一生中最重要的爱的记忆。情侣园爱神广场和西式教堂草坪广场, 是整个园区情侣文化最为浓厚的区域, 已经给众多南京人留下了爱的记忆。

Lovers Garden was built in 1995 based on the renovation of the former Medicinal Garden. It is a famous theme park of wedding culture in Nanjing. Located between the Purple Mountain and Xuanwu Lake, Lovers Garden is overgrown with delicate plants and four-season flowers, full of energy everywhere. It is very worthwhile for to-be-married lovers to leave behind their most important love memory here. Cupid Square and Western Church Lawn Square boast the most profound lovers' culture in the entire Lovers Garden having left behind a lot of love memory to numerous natives of Nanjing.

推荐景点: 花卉大道、蔓园、药圃、无障碍花园、水岸听风、爱神广场、鸽子广场、游乐场  
Recommended Attractions: Huahui Avenue, Man Garden, Medicine Garden, Accessible Garden, Shuiantingfeng, Aishen Square, Pigeon Square, Playground

# 一路 One Road

24小时开放 Open 24 hours



## 环湖路 Huanhu Road

总长10公里, 有玄武晨曦、玄圃、武庙古闸、明城探幽、古阅武台、情侣园、采菊向秋、湖田轩、后湖印月、杉林氧吧等景点。

Huanhu Road is 10 kilometers long in total, featured by scenic spots such as Xuanwu Morning Light, Xuan Garden, The Wumiao Sluice Gate, Ming City Exploration, The Ancient Parade platform, Lovers Garden, Caijuxiangqiu Garden, Hutianxuan, Houhuyinyue, and The Cedar Forest Oxygen Bar.

推荐景点: 玄武门、樱花大道、武庙闸、古阅武台、赏荷栈道、自然科普园、杉林氧吧  
Recommended Attractions: Xuanwu Gate, Yinghua Avenue, Wumiao Sluice Gate, Ancient Parade Platform, Lotus Viewing Plank Road, Nature Science Park, Cedar Forest Oxygen Bar

# 吃 Food

## 回味 Huiwei



## 肯德基 KFC



## 比星咖啡 BeanStar



## 麦当劳 McDonald's



梁洲黄册库梧桐语  
Liangzhou Huangse Archive Phoenix Tree Reception Hall



## 瓦当老茶馆 Wadang Teahouse



## 茶颜悦色 Chayanyuese



## 瑞幸咖啡 Luckin Coffee



## 五洲春 Wuzhou Chun Teahouse

## 艺府文创 Yifu



# 购 Shopping



先锋书店 Librarie Avant-Garde



玄武湖文创世界  
Xuanwu Lake Cultural and Creative Store

# 江南皇家园林 金陵明珠 Jiangnan Royal Garden Jinling Pearl

# 玩 Play



## 游船 Pleasure Boat



## 观光车 Sightseeing Bus



## 皮划艇 Canoe



## “幻境玄武”MR体验 MR Experience "Fantastic Xuanwu"



## WeLope玄武湖探险乐园 Adventureland



## 情侣园游乐场 Lovers Garden Playground

## 观光车游览路线 Sightseeing Bus Tour Route

### 一站式观光游览线 One-stop Sightseeing Tour Route

- 玄武门线: 玄武门—环洲—菱洲—樱洲—梁洲—翠洲—梁洲—环洲—玄武门  
Xuanwu Gate Line: Xuanwu Gate - Huanzhou - Lingzhou - Yingzhou - Liangzhou - Cuizhou - Liangzhou - Huanzhou - Xuanwu Gate
- 解放门线: 解放门—菱洲—樱洲—梁洲—翠洲—梁洲—环洲—菱洲—解放门  
Jiefang Gate Line: Jiefang Gate - Lingzhou - Yingzhou - Liangzhou - Cuizhou - Liangzhou - Huanzhou - Lingzhou - Jiefang Gate
- 玄武湖景区游客中心(金陵style)线: 玄武湖景区游客中心—翠洲—梁洲—环洲—菱洲—樱洲—梁洲—玄武湖景区游客中心  
Xuanwu Lake Scenic Area Tourist Center (Jinling Style): Xuanwu Lake Scenic Area Tourist Center - Cuizhou - Liangzhou - Huanzhou - Lingzhou - Yingzhou - Liangzhou - Cuizhou - Xuanwu Lake Scenic Area Tourist Center

票价: 玄武门、解放门线: 30元/人; 玄武湖景区游客中心(金陵style)线: 40元/人  
Ticket Price: Xuanwu Gate, Jiefang Gate line: 30 yuan/person; Xuanwu Lake Scenic Area Tourist Center (Jinling Style) line: 40 yuan/person

### 景区交通线 Scenic Area Traffic Line

- 花卉大道方向: 菱洲站—环洲南站—假山瀑布站—莲花广场站—梁洲站—翠洲站—翠洲门站—水岸听风站—游客中心站—花卉大道站  
To Huahui Avenue: Lingzhou Stop - Huanzhou South Stop - Jiashanpubu Stop - Lianhua Square Stop - Liangzhou Stop - Cuizhou Stop - Cuizhou Gate Stop - Shuiantingfeng Stop - Tourist Center Stop - Huahui Avenue Stop
- 菱洲方向: 花卉大道站—游客中心站—水岸听风站—翠洲门站—翠洲站—梁洲站—莲花广场站—假山瀑布站—月季园站—菱洲站  
To Liangzhou: Huahui Avenue Stop - Tourist Center Stop - Shuiantingfeng Stop - Cuizhou Gate Stop - Cuizhou Stop - Liangzhou Stop - Lianhua Square Stop - Jiashanpubu Stop - Rose Garden Stop - Liangzhou Stop

票价: 单次票10元/站/人起; 多次票40元/6次/人(仅在工作日9:00-15:00售票, 如遇客流高峰暂停售票)  
Ticket Price: Single-trip Ticket: 10 yuan/stop/person; Multi-trip Ticket: 40 yuan/6 times/person (The ticket can only be sold from 9:00 to 15:00 on weekdays. In case of peak tourist flow, temporarily stop selling tickets.)

### 环湖游览线 Lakeside Tour Route

- 玄武门始发: 玄武门站—解放门站—太平堤站—十里长堤站—水岸听风站—翠洲门站—碧莲苑站—南京站—和平门站—和平门湿地站—后湖印月站—玄武门站  
Departing from Xuanwu Gate: Xuanwu Gate Stop - Jiefang Gate Stop - Taiping Causeway Stop - Ten-li Long Causeway Stop - Shuiantingfeng Stop - Cuizhou Gate Stop - Bilianyuan Stop - Nanjing Stop - Heping Gate Stop - Heping Gate Wetland Stop - Houhuyinyue Stop - Xuanwu Gate Stop

票价: 10元/站/人, 5站及以上优惠票价50元/人  
Ticket Price: 10 yuan/stop/person, Preferential Ticket Price (5 and above stops): 50 yuan/person

## 水上游览路线 Water Tour Route

### 大船航线 Big Boat Route

路线一 (Route 1)  
阳光码头(金陵style方向) ↔ 台菱堤码头(解放门方向)  
Sunshine Pier (Jinling Style) - Tailing Causeway Pier (Jiefang Gate)  
此航线因受水位、天气、比赛活动等影响, 为季节性开放航线。开放时间为10月至次年5月。如遇大风、暴雨或雷电等恶劣天气, 暂停开放。  
This route opens seasonally due to factors such as water level, weather and competitions. The opening hours are from October to May next year. In case of severe weather such as strong wind, rainstorm, or thunder & lightning, it will be closed temporarily.

路线二 (Route 2)  
火车站渡口码头 ↔ 梁洲渡口码头  
Railway Station Ferry Pier - Liangzhou Ferry Pier  
此航线如遇大风、暴雨或雷电等恶劣天气, 暂停开放。  
In case of severe weather such as strong wind, rainstorm, or thunder & lightning, this route will be closed temporarily.

游船项目名称及票价	Item Name and Ticket Price
普通电动船(四座): 票价130元/只/小时	Ordinary Electric Boat (Four Seats) Ticket Price: 130 yuan/boat per hour
新型、卡通电动船(四座): 票价140元/只/小时	New-type/Caroon Electric Boat (Four Seats) Ticket Price: 140 yuan/boat per hour
新型、卡通电动船(六座): 票价160元/只/小时	New-type/Caroon Electric Boat (Six Seats) Ticket Price: 160 yuan/boat per hour

注: 上述船型仅供参考, 具体船型以实际为准  
Note: The above boat types are for reference only. The specific boat type is subject to actual conditions.

玄武湖景区微信公众号 Xuanwu Lake Scenic Area WeChat Official Account  
玄武湖智慧导览小程序 Xuanwu Lake Smart Guide Applet

咨询电话(Consultation Hotline): 025-58869797 (9:00-20:00)  
投诉电话(Complaint Hotline): 025-83614286 (9:00-17:00)  
救援电话(Rescue Hotline): 025-52660363 (24小时)  
招商电话(Investment Promotion Hotline): 025-83607181 (9:00-17:00)

# 交通 Transportation

国家AAAA级景区  
National AAAA Tourist Attraction

国家水利风景区  
National Water Conservancy Scenic Area

国家重点公园  
National Key Park

# 游览指南 Tour Guide

南京玄武湖景区  
Nanjing Xuanwu Lake Scenic Area



### 景区简介

玄武湖景区是国家AAAA级旅游景区、国家水利风景区、国家重点公园。经考古证实，玄武湖是长江古河道遗留下来的一部分，自先秦时期的“桑泊”开始，先后有“后湖”“北湖”“太液池”“昆明池”等近20个名称。“玄武湖”之名始于南朝刘宋元嘉二十三年（446年）。

玄武湖景区位于南京主城区，东枕紫金山，西依明城墙，南滨鸡笼山，北接南京站。六朝时期为皇家园林湖泊，明代为保存黄册的国家档案馆，被誉为“金陵明珠”。景区总面积5.13平方公里，其中湖面面积3.78平方公里，陆地面积1.35平方公里，由“五洲”“一园”“一路”组成。五洲即环洲、樱洲、梁洲、菱洲和翠洲，五洲之上，季季有美景，处处皆风光，环洲烟柳、樱洲花海、梁洲秋菊、菱洲山岚、翠洲云树各具特色。一园为情侣园，一路为环湖路。

景区山水城林相融，名胜古迹棋布，尤以京湖阅武、水关问道、台城烟柳、曲栈薰荷、长堤霞蔚、龙津邀月、郭璞仙墩和天下黄册等八景为胜。

### Introduction

Xuanwu Lake Scenic Area is the National AAAA Tourist Attraction, National Water Conservancy Scenic Area, and National Key Park. Archaeological evidence confirms that Xuanwu Lake is a remnant of the ancient Yangtze River channel. Since the pre-Qin period, Xuanwu Lake has been known by nearly 20 names, including "sangpo", Houhu Lake, North Lake, Taiye Pool and Kunming Pool. The name "Xuanwu Lake" originated in the 23rd year of Yuanjia Period of the Song Dynasty during the Southern Dynasties (446).

Xuanwu Lake is located in the main urban district of Nanjing, close to Zijin Mountain in the east, adjacent to Ming Dynasty City Wall in the west, near Jilong Mountain in the south, contiguous to Nanjing Railway Station in North. It was the royal garden lake during the Six Dynasties, and was the National Archive of the Ming Dynasty where register books were stored, reputed as "Jinling Pearl". Xuanwu Lake Scenic Area covers a total area of 5.13 square kilometers, with a lake area of 3.78 square kilometers and a land area of 1.35 square kilometers, composed of "five islets", "one park" and "one road". Five islets include Huanzhou, Yingzhou, Liangzhou, Lingzhou and Cuizhou, presenting beautiful scenery everywhere in each season. Huanzhou Willows, Yingzhou Flower Sea, Liangzhou Autumn Chrysanthemums, Lingzhou Shanlan, and Cuizhou Tree Clouds are distinctive. One park refers to Lovers Garden. One road refers to Huanhu Road.

The scenic area integrates mountains, waters, cities and forests, with many places of interest, featured by eight views, such as Parade Review at Royal Lake, Water Gate Inquiring About Routes, Taicheng Willows, Fragrant Lotus at Curved Plank Road, Rosy Clouds at Long Causeway, Admiring the Moon in Dragon Pool, Guo Pu's Mound, and Tianxia Huangce.



# 玄武湖景区旅游地图

Xuanwu Lake Scenic Area Tourist Map

### 图例 Legend

- 出入口 Exit and Entrance
- 游客中心 Tourist Center
- 哺乳室 Nursing Room
- 游客咨询点 Tourist Consultation Point
- 卫生间 Restrooms
- 观景台 Viewing
- 停车场 Parking
- 警务站 Police Office
- 餐饮 Restaurant
- 游船码头 Pier
- 观光车站 Sightseeing Bus Station
- 公园 Park
- 公交站 Bus Station
- 火车站 Railway Station
- 儿童乐园 Children's Playground
- 旅游车 Sightseeing Bus
- 长途汽车站 Long Distance Bus Station
- 购物点 Shopping Area
- 共享图书馆 Shared Library
- 大客车停车场 Bus Parking
- 志愿服务站 Volunteer Service Station
- 医疗点 Clinic
- 地铁站 Subway Station
- 紧急呼救按钮 Emergency Button
- 湖泊 Lake
- 绿地 Green Land
- 城墙 City Wall
- 游船行驶路线 Pleasure Boat Route
- 景区范围 Scenic Area Boundary

### 游园线路推荐:

Tour Routes Recommended:

- 精品线:** 游线长度约为4千米，游览时间约为2.5小时。
  - 1. Boutique Route:** The route is about 4 kilometers, and the tour time is about 2.5 hours.
- 休闲线:** 游线长度约为2千米，游览时间约为2小时。
  - 2. Leisure Route:** The route is about 2 kilometers, and the tour time is about 2 hours.
- 车游线:** 游线长度约为7.5千米，游览时间约为0.5小时。
  - 3. Bus Tour Route:** The route is about 7.5 kilometers, and the tour time is about 0.5 hours.

## 五洲 Five Islets

开放时间: 4月至10月6:00-22:00, 11月至次年3月6:00-21:00  
Opening Hours: April-October (6:00-22:00), November-March next year (6:00-21:00)

### 环洲 Huanzhou

因洲形屈曲、环抱樱洲而得名，素有“环洲烟柳”之称。洲上古迹众多，以童子拜观音石、郭璞墩最为著名。  
Huanzhou is named for its curved shape and special location of embracing Yingzhou, and it is often hailed as Huanzhou Misty Willow. There are numerous relics in the area among which Tongzi Bai Guanyin Stone and Guo Pu Pier are the most famous.

### 樱洲 Yingzhou

因昔日樱桃遍布洲上，曾为宫廷贡品，故而得名。樱洲花繁叶茂，形成“樱洲花海”的盛景。  
The reason why Yingzhou got this name is that cherry, used as imperial tribute in the past, used to scatter in the area. Flowers are in full bloom and leaves are thriving, forming a magnificent scene called Yingzhou Flower Sea.

### 梁洲 Liangzhou

因纪念梁昭明太子而命名。每年一度的菊展均在此举行，故有“梁洲秋菊”的美誉。湖神庙、览胜楼、友谊厅、湖史馆、明后湖黄册库遗址展馆、蒲仙岛水文化主题园、金陵诗仙馆、金陵盆景园、知己亭、比邻亭、闻鸡亭等古迹新景汇集于此。  
Liangzhou is named for commemorating Prince Zhao ming whose annual chrysanthemum exhibition is held, thus, it is hailed as Liangzhou Autumn Chrysanthemum. There are also some ancient relics and modern scenes gathering here, including Hushen Temple, Lansheng Building, Friendship Hall, Lake History Exhibition Hall, Exhibition Hall of Houhu Huangce Archive of the Ming Dynasty, Puxian Island Water Culture Theme Park, Jinling Immortal Poet Exhibition Hall, Jinling Potted Landscape Garden, Zhiji Pavilion, Bilin Pavilion, Wenji Pavilion.

### 翠洲 Cuizhou

因洲上修竹亭亭，雪松如盖，翠色浮空，故名翠洲。翠洲风光幽静，苍松、翠柏、嫩柳、淡竹，构成了“翠洲云树”的特色。  
Straight and tall bamboos and huge cedars stand in Cui Zhou and green color shines on the sky, thus this area is called Cui Zhou. Green pines and cedars, tender.

### 菱洲 Lingzhou

因曾盛产菱角而称之，自古有“菱洲山岚”之美名。Ling Zhou used to abound in water chestnut, therefore, it is given this name and it also has a beautiful name of Ling Zhou Shan Lan (Shan Lan refers to clouds and mists in the mountains).



推荐景点: 莲花广场、1381文化空间、假山瀑布、龙引堤、月季园、中华美学之建筑斗与拱  
Recommended Attractions: Lotus Square, 1381 Cultural Space, Jiashanpubu, Longyin Causeway, Rose Garden, Chinese Aesthetics - Architectural Dougong



推荐景点: 樱花园、樱洲长廊  
Recommended Attractions: Cherry Garden, Yingzhou Corridor



推荐景点: 蒲仙岛水文化主题园、明后湖黄册库遗址展馆、湖史馆、金陵诗仙馆、友谊厅  
Recommended Attractions: Puxian Island Water Culture Theme Park, Exhibition Hall of Houhu Huangce Archive of the Ming Dynasty, Lake History Exhibition Hall, Jinling Immortal Poet Exhibition Hall, Friendship Hall (Xuanwu Lake Calligraphy Masterpieces Exhibition), Jinling Potted Landscape Garden (Chinese Aesthetics - Royal Garden Culture Corridor), Xuanwu Square



推荐景点: 松鼠园、华梓园、水生植物科普园  
Recommended Attractions: Squirrel Garden, Huazi Garden, Aquatic Plant Science Park



推荐景点: 台菱花架、二龙戏珠  
Recommended Attractions: Tailing Flower Rack, Two Dragons Playing with a Pearl